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Pedijatri: Moguća epidemija morbila zbog manje vakcinacije dece 

Udruženje pedijatara Srbije upozorilo je danas da smanjenje stope obuhvata dece obaveznom 

vakcinacijom tokom pandemije koronavirusa preti da izazove epidemiju morbila i novu ozbiljnu 

zdravstvenu krizu. 

Pedijatri smatraju da to može da ugrozi živote dece „u većoj meri nego korona“. 

To udruženje je navelo da je stopa obavezne vakcinacije u Srbiji opala za 25 do 30 odsto i upozorilo da 

deca, zbog potencijalne epidemije morbila, mogu postati najveća kolateralna šteta pandemije 

koronavirusa. 

„Postoji ozbiljan rizik da ako se ovaj trend nastavi, i tokom epidemije kovida-19 imamo epidemiju bolesti 

poput morbila“, navodi se u saopštenju. 

Iz udruženja pedijatara dodaju da bi ovo „bio tragičan poraz javnog zdravstva i medicinske struke uopšte 

u Srbiji, i nedopustiva regresija“. 

Predsednik tog udruženje Georgios Konstantinidis je ukazao da su morbili visoko zarazna bolest i da svaki 

obuhvat vakcinacijom manji od 95 odsto predstavlja veliki rizik za izbijanje epidemije. 

„U ovom trenutku smo relativno zaštićeni merama i smanjenih kontakata zbog pandemije kovida-19 i 

smanjenom cirkulacijom svih uzročnika zaraznih bolesti u svim kategorijama stanovništva, pa i medju 

decom“, ocenio je on. 



 
 

Upozorio je da se situacija pogoršava sa dužinom trajanja pandemije i smanjenjem broja imunizovane 

dece, a poseban rizik biće otvaranje vrtića i škola u punom obimu. 

 

 

Đerlek: Ogroman pritisak na kovid sistem, u Beogradu gotovo da nema slobodnih kreveta 

Sve je veći broj novozaraženih koronavirusom, a brojevi se ne smanjuju čak ni tokom vikenda. Državni 

sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek upozorava da u bolnicama u Beogradu gotovo da nema 

slobodnih kreveta, koji se oslobađaju samo prilikom otpusta. 

Mirsad Đerlek, državni sekretar u Ministarstvu zdravlja, kaže za RTS da su brojevi izuzetno upozoravajući 

i zabrinjavajući. Za vikend, kada brojevi novozaraženih obično padaju, bilo je čak 4.600 novozaraženih i 

4.500 hospitalizovanih sa 219 obolelih na respiratoru. 

Očigledno je da postojeće mere nisu dale rezultate. Treba nam pooštravanje mera, verujem da će Krizni 

štab doneti mere koje će zaštititi zdravlje građana i državu, naglašava Đerlek. 

Upozorava da je ogroman pritsak na kovid sistem i da u bolnicama u Beogradu gotovo da nema 

slobodnih kreveta, koji se oslobađaju samo prilikom otpusta. 

"Lekari su na izmaku snaga, samo u ponedeljak je bilo 5.135 pregleda u kovid ambulantama, od toga 

3.700 prvih pregleda, 280 prijema u bolnice, pacijenti se voze u Kruševac, pacijenti se prebaciju 

interklinički", upozorava Đerlek. 



 
 

Đerlek ne isključuje da se planu nađe izgradnja novih kapaciteta. Bićemo prinuđeni da KBC Zvezdaru u 

potpunosti vratimo u kovid sistem, što će teško biti dovoljno za postojeći trend priliva novoobolelih, 

navodi Đerlek. 

"Novi Pazar drugo najveće žarište, imunizacija mora da se ubrza" 

Ukazao je da je u Novom Pazaru izuzetno loša epidemijska situacija i da je posle Beograda, taj grad 

najveće je žarište u Srbiji. 

"U bolnicama je trenutno 155 ljudi što je najveći broj u poslednjih pet meseci. U ponedeljak je bilo 79 

novih slučajeva, a veliki broj građana se leči kod kuće", navodi Đerlek. 

"Očigledno da prošlo leto nije bila dovoljna opomena za građane Novog Pazara vakcinisanih je svega 5,2 

odsto. Treba da se hitno reaguje, pokušavamo na sve načine da se ne ponovi scenario od prošle godine", 

ističe Đerlek. 

Đerlek navodi da imunizacija protiv kovida 19 teče planiranim tokom. 

Dosad je upotrbljeno 2.040.000 doza , od toga 1.249.000 građana je primilo prvu dozu, a 791. 000 drugu. 

Danas do podne očekujem da se stigne do 800.000. Imunizaciju treba da ubrzamo kako bi se epidemija 

stavila pod kontorolu, kaže Đerlek. 

Prema njegovim rečima, strategija za vakcinaciju se stalno usavršava. 

"Uvedeni su pilot projekti u Sremskoj Mitovici i Kruševcu, za tri dana je povaćan broj vakcinsanih za 

devet hiljada. Ušli smo u ruralna područja, kako ne bi nastao neki potencijalni džep koji bi mogao da 

izazove novo žarište", dodaje Đerlek. 

Kako je rekao, država želi da imunizacija počne i u velikim kompanijama u kojima treba da se obavi 

anketa o zainteresovanosti za vakcinaciju. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

U narednih pet dana režim kao proteklog vikenda, ne radi ništa osim prehrambenih prodavnica, 

apoteka i pumpi 

Od sutra do ponedeljka u Srbiji će režim rada i života biti kao proteklog vikenda, dakle neće raditi ništa 

osim prehrambenih prodavnica, apoteka i pumpi, objavila je predsednica Vlade Ana Brnabić. 

Predsednica Vlade je na konferenciji za medije objavila da su mere u Srbiji pooštrene ističući da će od 

sutra do ponedeljka režim rada i života biti kao proteklog vikenda. 

Od večeras će biti zatvoreno sve osim prehrambenih prodavnica, apoteka i pumpi. 

"Nema policijskog časa, zabrane kretanje, radiće prehrana, apoteke, pumpe, sve ono što je noephodno 

za koliko-toliko normalan život. Potrebno je da dodatno usporimo život u Srbiji kako bi videli da brojevi 

novozaraženih stagniraju. Ovo je pre svega kao podrška našim zdravstvenim radnicima i našem 

zdravstvenom sektoru", istakla je Brnabićeva. 

Dodaje da će mere važiti pet dana iako je medicinski deo Kriznog štaba tražio da budu 14 dana. 

U ponedeljak će se videti šta dalje, a ovo je kompromisno rešenje, navodi premijerka. 

"Traži se balans između tri stvari: zaštite zdravstvenih radnika, zaštite radnih mesta i podrške privredi i 

mentalnog zdravlja nacije jer je svima nama teško da živimo u ovako nenormalnim okolnostima godinu 

dana", navodi premijerka. 



 
 

 

Obratio se Kon: Ovo nije dovoljno. Biće još mera i društveno korisnog rada 

Beograd -- Član Kriznog štaba dr Predrag Kon izjavio nakon sednice štaba da se razmišlja i o društveno-

korisnom radu za one koji krše mere. 

Od sutra će, kako kaže, biti režim kao za vikend. Neće raditi ništa osim prodavnica hrane, apoteka i 

goriva. To je suština. Sve ostalo će biti zatvoreno do nedelje. Ovo je kompromis jer medicinski deo 

smatra da ovo nije dovoljno, kazao je on. 

Drugi, ekonomnski deo, kaže da je ovo popuštanje medicinskom delu, dodaje dr Kon i ističe da se efekti 

ovih mera neće videti za pet dana. 

"Ne razume se problem, ne razume se da je ovo najveća pandemija, ne samo ovog veka već inače, i da je 

ona smrtonosna i da se u sklopu toga jedan sektor društva, zdravstveni, do te mere prenapregnuo da ne 

može da bude bez podrške društva", istakao je dr Kon. 

To je sa ovim merama pokazano, kazao je on. 

Upitan da li se zna kad je sledeća sednica Kriznog štabva, rekao je da ne zna i da će svi na vreme biti 

pozvani, do vikenda, kada sledi nova tura dogovaranja. 

"Moram da kažem i ovo- da je dominantan britanski soj, koji je počeo da se spušta ka mlađim 

generacijama i zbog toga će sasvim sigurno mlađi razredi preći na onlajn", rekao je dr Kon. 



 
 

Takođe, istakao je i da su kazne za kršenje mera nedovoljne i da bi one trebalo da se pooštre, u smislu da 

se svi koji su ih kršili moraju testirati na koronavirus. 

To će biti nove mere, sigurno, kazao je Kon i dodao da je jedna od opcija prinudni rad. Radi se o mlađim 

ljudijma i oni bi mogli, kako objašnjava da nose boce s kiseonikom u bolnicama, koje su teške. "Govorim 

to ne da bih plašio već da bih ih odvratio od kršenja mera", zaključio je član Kriznog štaba. 

Podsetimo, nakon najnapetije sednice Kriznog štaba, pred medije je izašla predsednica vlade i rekla da 

dosadašni režim života staje večeras u ponoć. To će, kako je objasnila, trajati do ponedeljka, a za vikend 

se očekuje nov presek stanja, kada će biti odlučeno da li se rigorozne mere nastavljaju ili ne. 

 

 

Koronavirus kod dece – koji su najčešći simptomi i kada se javiti lekaru 

Sve je više dece koja su zaražena koronavirusom. Koje simptome imaju i kako prepoznati koronavirus? 

Prema zvaničnim podacima, od 473 đaka u Rasinskom okrugu, kod kojih je od početka školske godine 

potvrđen koronavirus, više od polovine iz Kruševca. 

Dr Gordana Aleksić, načelnica Službe za zdravstvenu zaštitu dece i omladine DZ Kruševac, kaže da se broj 

inficirane dece povećava od početka zimskih meseci. 

"U februaru je broj pregleda dece u ambulanti porastao za 1,7 puta u odnosu na januar. Taj trend se 

nastavlja i tokom marta. Od 27-30 odsto dece koja se pregledaju u jedinici za respiratorne infekcije bude 

testirano brzim antigenskim testovima ili pi-si-ar testovima, a od testirane 30-35 odsto dece bude 

pozitivno na kovid 19", ukazuje Aleksićeva. 



 
 

Prema njenim rečima, od simptoma dominira povišena temperatura, bol i grebanje u grlu, kašalj. 

"S početka pandemije veći broj dece je imao bol u grudima, sada više dominira bol u mišićima i 

malaksalost. S početka pandemije je bilo otežanog disanja, sada je to nešto ređi slučaj. Tokom letnjih 

meseci, u okviru ove pandemije, bilo je i retkih stolica, a sada pored povišene temperature, kašljanja, 

malaksalost i, ono što jeste značajno, da u ovoj formi bolesti zapravo negde i podseća na oboljenja slična 

gripu. Naravno taj gubitak osećaja ukusa i mirisa takođe postoji. Ili ukusa ili mirisa, ili i jedno i drugo", 

ističe dr Gordana Aleksić. 

U ovom trenutku, dodaje, među obolelima dominiraju osnovci i srednjoškolci. 

Doktorka dodaje da, ukoliko dete ima samo povišenu temperaturu, nema nikakve druge simptome i 

znake bolesti, ne boluje od hroničnih bolesti, dobrog je opšteg stanja, ne mora se odmah doći lekaru na 

pregled. 

"Zapravo, jako je važno takvo dete izolovati u svoj prostor, u svoju sobu, dati mu dovoljnu količinu vode i 

sirup za temperaturu, ukoliko je reč o stanju sa povišenom telesnom temperaturom. Može se sačekati i 

24 i 48 sati, ali u svakom slučaju pratiti opšte stanje deteta", napominje dr Aleksić. 

Građanima savetuje i da budu strpljiviji, disciplinovani i da poštuju sve predviđene mere. 

 

 

Uskoro nova opcija na e-Upravi, potvrdu o vakcinaciji moći ćete da poručite na mejl 

Direktor Kancelarije za IT i e-Upravu Mihailo Jovanović kaže za RTS da građane do kraja nedelje na sajtu 

e-Uprave očekuju dve nove opcije koje se odnose na vakcinaciju. 



 
 

Mihajlo Jovanović je, govoreći u Jutarnjem programu RTS-a, rekao da građani često izgube potvrdu o 

vakcinaciji ili je zaborave. 

Zato će, kaže, do kraja nedelje biti otvorena opcija na sajtu e-Uprave da građani poruče potvrdu koja 

stiže na mejl. 

Druga nova opcija je namenjena onima koji su propustili prvi ili drugi termin za vakcinaciju. 

"Omogućićemo im da nam to kažu, obrazlože i zakažu novi termin za vakcinaciju", ističe Jovanović. 

Navodi da preko e-Uprave mogu da se prijave i strani državljani koji žele da vakcinu dobiju u Srbiji. 

Prilikom prijave, postoji opcija da se navede da li je reč o stranom državljaninu sa ili bez boravišta u 

Srbiji. 

"Kada pričamo o prioritetima, prvo pozivamo domaće po kategorijama prioritetnih grupa, pa ćemo tek u 

narednom periodu da pozivamo strane sa boravištem, a tek kad završimo to, pozivaćemo strane 

državljanje bez boravišta", naglašava Jovanović. 

Kada je reč o najnovijim podacima o vakcinaciji u Srbiji, Jovanović navodi da je obavljeno više od 

2.040.000 vakcinacija, a obe doze primilo je više od 791.000 građana.  

Preko sajta e-Uprave prijavilo se oko 1.380.000 građana, a svakog dana stigne između 15.000 i 20.000 

novih prijava. 

 

 

SVE VIŠE MLADIH ZARAŽENO I NA JUGU SRBIJE Korona "divlja" u Vranju, Bujanovcu i Preševu 

Epidemiološka situacija na jugu centralne Srbije je veoma ozbiljna, jer se povećava broj prvih pregleda i 

hospitalizovanih pacijenata, ocenio je danas član Kroznog štaba dr Branislav Tiodorović nakon obilaska 

Vranja, Bujanovca i Preševa, prenosi RTS. 



 
 

"Moram da kažem da uočavamo, nakon terena koji sam obišao, ali i drugde u Srbiji, danima obolevanju 

mladi ljudi, da se virus više širi među njima. Nije u pitanju samo da li je to britanski virus koji je po 

nekima zarazniji, ali se može reći da mladi više oboljevaju. Posebno radno aktivno stanovništvo više 

oboljeva, ali počinju i deca i zato smo i doneli predloge da nam pored onoga što srednjoškolciimaju 

onlajn nastavu to procenimo”, rekao je Tiodorović. 

On je dodao daje vrlo blIzu odluka da svi razredi osnovnih škola pređu na nastavu na dalljinu. 

"Gledajući jutros strukturu pozitivnih u Vranju, uočava se da je broj dece od sedam do 15 godina već na 

nivou onoga što imamo kod srednjoškolaca", precizirao je Tiodorović. 

Direktor UKC Niš prof. dr Zoran Perišić rekao je da je situacija stabilna, ali teška i vrlo ozbiljna pre svega 

zbog velikog broja onih koji dolaze na prvi pregled, mkao i zbog velikog broja pacijenata koji dolaze u 

bolnicu. 

"U poslednja četiri dana naše brojke su takve, da ne bismo imali gde da smestimo te ljude da nismo 

otvorili dodatne kapacitete. Evo, i danas je najavljeno otvaranje kapaciteta u Niškoj banji, i jednostavno 

ne prekida se taj lanac. Svi apeli koji na žalost stoje i koje država upućuje na žalost ne nailaze na prodno 

tlo", zaključio je Perišić, a prenosi RTS. 

 

 


